



Ontario's
Drive Clean

10 Tips For Driving Clean

Driving clean means keeping your vehicle well tuned and maintained. Vehicles that get regular tune-ups and are in good working order use less gas and emit fewer pollutants into the air.

Ontario's Drive Clean: Ontario's testing and repair program to cut smog-causing emissions from cars, trucks and buses.

Protecting our environment.



Driving clean for the air we breathe.

We all can play a part in combatting smog. Since one of the major causes of smog is emissions from vehicles, you can do your part by ensuring you're driving clean.

Read on for helpful hints on driving clean.

1. Is your vehicle in tune? A poorly maintained vehicle consumes up to 40 per cent more fuel and emits many more pollutants than one that runs properly.
2. Regular maintenance is important. Follow the manufacturer's recommended service schedule to help maximize your vehicle's fuel economy, dependability and lifespan.
3. Don't let your engine idle. Excessive idling pollutes our air, wastes fuel and can lead to increased maintenance and repairs. Turn off the engine whenever you can.
4. Keep your tires properly inflated. Properly inflated tires improve fuel performance.
5. Drive wisely. Obeying posted speed limits and avoiding sudden starts and stops will help maximize your fuel mileage.
6. Light is right. The heavier the car, the more fuel it burns. Avoid unnecessary weight.
7. Plan your trips. Save money by planning activities and combining errands to reduce the number of times you start your vehicle.

8. Share the ride. Carpooling or ride sharing reduces the number of vehicles on the road.
9. Be aerodynamic. Reducing wind resistance on the highway cuts fuel consumption. Try rolling up the windows and opening the vents.
10. Heed the warning. If the "Check Engine" light on your dashboard is flashing or stays lit, your car may need servicing to prevent excessive emissions and avoid damaging the engine or emissions system.

Driving clean is a smart and economical choice. Making smart choices about how we drive our vehicles, especially during periods of high smog levels, can make a big difference to the air we breathe. Please share this information with your friends and neighbours.



For more information, visit:
www.driveclean.com
or call
1-888-758-2999



Printed on 50% recycled
content including 15%
post-consumer waste.



03/06 200M PIBS 4286b02



*Air pur
Ontario*

Dix conseils pour rouler de façon écologique

La conduite écologique consiste à bien entretenir son véhicule et à faire régulièrement une mise au point. Les véhicules bien réglés et bien entretenus consomment moins d'essence et polluent moins.

Air pur Ontario : Un programme ontarien pour combattre le smog attribuable aux gaz d'échappement des automobiles, des camions et des autobus.

Air pur Ontario Respirons en toute tranquillité.

Nous avons tous un rôle à jouer pour combattre le smog. Étant donné que les gaz d'échappement des véhicules sont l'une des principales causes du smog, vous pouvez veiller à ce que votre véhicule pollue le moins possible.

Voici quelques conseils pour rouler de façon écologique.

1. Votre véhicule est-il bien réglé? Un véhicule mal réglé consomme 40 pour cent d'essence de plus et rejette beaucoup plus de polluants qu'un véhicule bien réglé.
2. Il est important d'entretenir régulièrement son véhicule. Suivez les instructions du fabricant pour réduire la consommation d'essence et optimiser la fiabilité et la durée de vie de votre véhicule.
3. Ne laissez pas le moteur tourner au ralenti. Cela pollue l'air, gaspille du carburant et peut entraîner un entretien et des réparations supplémentaires. Coupez le contact chaque fois que vous le pouvez.
4. Vérifiez que vos pneus soient correctement gonflés. Des pneus bien gonflés permettent de réduire la consommation d'essence.
5. Conduisez judicieusement. Votre véhicule consommera moins d'essence si vous respectez les limites de vitesse et évitez les départs et les arrêts soudains.
6. Soyez léger. Plus un véhicule est lourd, plus il brûle de carburant. Évitez de surcharger votre véhicule.

7. Planifiez vos déplacements. Le démarrage à froid coûte cher en essence. Pourquoi ne pas faire plusieurs courses en même temps?
8. Prenez des passagers. Le covoiturage réduit le nombre de véhicules sur les routes.
9. Soyez aérodynamique. Pour réduire la résistance au vent sur l'autoroute et économiser de l'essence, fermez les fenêtres et ouvrez les bouches d'air.
10. Soyez attentif. Si le voyant lumineux du moteur clignote ou reste allumé, votre véhicule devrait être examiné pour prévenir des émissions excessives ou éviter des dommages au moteur ou au système d'échappement des gaz.

La conduite écologique : un bon choix pour l'environnement, une bonne façon d'épargner. On peut améliorer énormément la qualité de l'air en utilisant consciencieusement son véhicule, surtout durant les épisodes de forte pollution par le smog. N'oubliez pas de communiquer ces conseils à vos proches et à vos voisins.



Pour en savoir plus, visitez le site Web
www.airpur.com
ou composez le
1 888 758-2999